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‘Wij willen graag 
meewerken aan 
het ontwikkelen 
van gebalanceerd 
en uitvoerbaar 
overheidsbeleid 
met een haalbare 
tijdlijn’
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RAYMOND DE LA COURT OVER ZIJN EERSTE JAAR ALS VVVF-VOORZITTER

De ledenvergadering van de VVVF koos Raymond de la Court in 
november 2021 unaniem tot voorzitter. De opvolger van Theo Wem-
mers (Sherwin-Williams) is vereerd dat hij deze rol mag vervullen. 
En hij doet het met veel plezier en toewijding. “Ik vind het belangrijk 
om mij als voorzitter sterk te maken voor de belangen van onze sec-
tor. De verf- en drukinktindustrie is een dynamische branche waar 
momenteel van alles gebeurt. Bovendien zijn wij onderdeel van een 
keten en verbonden met toeleveranciers en afnemers. Bij de pande-
mie hebben we gezien wat er gebeurt als de keten onder druk komt 
te staan. Onze leden hadden steeds meer moeite om aan grondstof-
fen te komen. Daarom moeten we nadenken hoe we de keten beter 
kunnen inrichten, bijvoorbeeld door meer alternatieve grondstoffen 
in Europa, en daaraan gelieerde landen, te produceren.”

Raymond de la Court startte in november 2021 als voorzitter van de VVVF. 
De verduurzaming van de verf- en drukinktindustrie heeft volgens hem 
binnen de brancheorganisatie de grootste prioriteit. Maar dat kan de 
sector niet alleen. “We zijn onderdeel van een keten van toeleveranciers 
en afnemers en moeten samen optrekken om de verduurzamingsslag te 
maken. Daarom gaan we nog meer dan voorheen de dialoog aan met onze 
ketenpartners, politici en ngo’s.”

TEKST: ADRIAAN VAN HOOIJDONK
FOTO’S: BISONDER PRODUCTIES

‘Vol in dialoog 
met keten-
partners en 
politici’
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De la Court neemt veel ervaring mee. Zo werkt hij 
sinds zeven jaar als bestuursvoorzitter van AkzoNobel 
Paints & Coatings Nederland en directeur Benelux 
bij AkzoNobel Decorative Coatings. Ook binnen de 
VVVF is hij geen onbekende. De la Court had in het 
VVVF-bestuur sinds zijn aantreden in 2017 het thema 
wetgeving in portefeuille. Hij is dan ook vertrouwd 
met veel dossiers waarmee de verf- en drukinktin-
dustrie heeft te maken. En met alle plannen die er 
nog aankomen vanuit de Europese Green Deal. Hier-
in beschrijft de Europese Commissie hoe zij in 2050 
wil bereiken dat Europa klimaatneutraal is. De kern: 
een groeistrategie voor Europa waar geen uitstoot 
van broeikasgassen meer is, wel economische groei 
maar zonder de grondstoffenvoorraden uit te putten, 
en een eerlijke en welvarende maatschappij.

oe heb je je eerste jaar als voorzitter ervaren?
“Enerverend! Er liggen tal van dossiers op ons bord. Neem  

 de Chemicals Strategy for Sustainability, een belangrijk onderdeel van 
de Europese Green Deal. We moeten er rekening mee houden dat de 
samenstelling van producten hierdoor verandert. Ook de recepturen van 
verf en inkt. Maar vooralsnog zijn er niet voor alle formuleringen alterna-
tieve grondstoffen beschikbaar, zowel in kwaliteit als kwantiteit. Daarom 
moeten we met onze ketenpartners vol aan de bak om tijdig alternatieven 
te ontwikkelen.”

De grondstoffenproblematiek kwam ook aan de orde tijdens 
je bezoek aan De IJssel Coatings in juni van dit jaar. Hoe kijk je 
daarop terug?
“Een mooi voorbeeld van de impact die je als brancheorganisatie kunt 
maken als je op het goede moment de dialoog met beslissers aangaat. 
We hadden het Tweede Kamerlid van de VVD, Erik Haverkort, uitgeno-
digd naar aanleiding van de brief van staatssecretaris Heijnen over de 
voortgang van het stoffenbeleid. Zo komen er door wet- en regelgeving 
steeds minder conserveringsmiddelen beschikbaar. Haverkort heeft hier-
over, mede naar aanleiding van het bezoek, vragen aan Heijnen gesteld. 
Hij gaf aan dat de zorgen over het gebruik van bepaalde conserverings-
middelen nog niet kunnen worden weggenomen en dat er verder onder-
zoek nodig is naar alternatieven. Maar zolang die er nog niet zijn, pleitte 
Haverkort ervoor dat de conserveringsmiddelen die nu worden gebruikt 
blijven toegestaan. Of zoals het Kamerlid het formuleerde: “Eerst nieuwe 
schoenen voor we de oude weg kunnen gooien.” Heijnen reageerde dat 
ze zich in EU-verband sterk zal maken voor een toereikend middelenpak-
ket en het stimuleren van veiligere alternatieven. Het uitgangspunt in de 
EU is dat er voldoende alternatieven aanwezig moeten zijn.”

Sinds 2021 ben je namens de VVVF ook vertegenwoordigd in 
het bestuur van de Vereniging van de Nederlandse Chemische 
Industrie (VNCI). En je behartigt de belangen van de sector in 
het bestuur van VNO-NCW. Waarom zijn deze posities zo be-
langrijk?
“We staan samen met onze ketenpartners aan de lat om de verduurza-
mingsslag te maken. Wanneer we gezamenlijk optrekken, kunnen we 
meer bereiken. De grondstoffenleveranciers zijn essentieel in de transitie 
waar we met z’n allen voor staan. We hebben samen de opdracht om de 
verduurzaming waar te maken. Door mijn positie in de twee besturen kan 
ik bijvoorbeeld input leveren aan position papers waarin de belangen van 
de VVVF als downstreamuser goed naar voren komen.” 

De Chemicals Strategy for Sustainability speelt een belangrijke 
rol in de verduurzamingsslag en voorziet in zwaardere eisen 
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De sector staat net als andere industrieën en de 
maatschappij in zijn geheel voor de uitdaging om 
verder te verduurzamen. Hoe kunnen we onze 
milieuvoetafdruk zoveel mogelijk reduceren? 
“Bijvoorbeeld door alternatieve grondstoffen te gebruiken. 
Of door de levensduur van een verfsysteem te verlengen. 
Maar ook door naar de toepassing van onze producten in 
de keten te kijken. Daarom lanceerde de VVVF begin dit 
jaar een animatie om consumenten te informeren wat ze 
na een verfklus kunnen doen met de kwast of roller. Spoel 
de resten in ieder geval niet uit onder de kraan, is de bood-
schap. En denk ook aan het reduceren van verpakkings-
materiaal. Maar nogmaals, dat kunnen we niet alleen. 
Hiervoor hebben we onze ketenpartners nodig.”

De politiek lijkt steeds meer oog te hebben voor 
het belang van de maakindustrie in ons land. 
Neem bijvoorbeeld de recente Kamerbrief van 
minister Adriaansens van Economische Zaken en 
Klimaat. Ze schrijft onder meer dat het belang van 
de industrie groter is dan ooit. En dat de chemie 
aan de basis staat van een breed scala aan pro-
ducten: van wasmiddelen tot medicijnen en van 
gereedschap tot verf. Nederlandse producten 
staan in huishoudens in heel Europa - en ver daar-
buiten - op de plank. Heeft de politiek inderdaad 
meer oog voor het belang van de industrie voor 
ons land dan voorheen? 
“Er is zeker meer aandacht voor het belang van de 
industrie. En dat is maar goed ook. We moeten aan de 
slag om de verduurzamingsslag te maken. Daarom is het 
belangrijk dat de ketenpartners dezelfde prioriteiten stel-
len. Bijvoorbeeld om er zeker van te zijn dat we genoeg 
alternatieve grondstoffen hebben om op tijd aan de Che-
micals Strategy for Sustainability te voldoen. En dan kom 
je uit op industriepolitiek. Daarom zijn we als VVVF blij 
met de toegenomen aandacht hiervoor. Wij willen graag 
meewerken om op inhoud gefundeerde keuzes te maken 
en aan het ontwikkelen van gebalanceerd en uitvoerbaar 
overheidsbeleid met een haalbare tijdlijn.”

voor stoffen. Komen er nu minder stoffen beschikbaar voor de 
recepturen? Hoe gaat de sector hiermee om? 
“Er komen inderdaad steeds minder stoffen beschikbaar. Maar we 
zijn ook gebonden aan de huidige formuleringen. Daar kunnen we 
niet zomaar afstand van nemen zolang er niet voldoende alternatieven 
beschikbaar zijn. We kunnen de consument en de schilder ook geen 
producten verkopen die weliswaar alternatieve grondstoffen bevat-
ten, maar op andere vlakken slechter presteren, zoals levensduur of 
bescherming. Ons bestaansrecht is het leveren van producten waar 
consumenten en schilders tevreden mee zijn. Daarom is het zo belang-
rijk dat we nog meer dan voorheen de dialoog met onze ketenpartners, 
politici en ngo’s aangaan.”

De sectorgroepen van de VVVF spelen ook een belangrijke rol 
in de dialoog met ketenpartners. Kun je een paar voorbeelden 
geven?
“De sectorgroepen overleggen regelmatig met onze ketenpartners. Zo 
richt de sectorgroep bouw zich op OnderhoudNL en Centrum Hout. De 
sectorgroep autoreparatielakken komt regelmatig bij elkaar met vertegen-
woordigers van FOCWA, de Nederlandse vereniging van ondernemers in 
het carrosseriebedrijf. En de sectie protective coatings gaat om de tafel 
met Vereniging ION, de brancheorganisatie voor partijen die actief zijn in 
de oppervlaktebehandelende industrie. Als er andere ketenpartners zijn, 
dan gaan we ook daarmee het gesprek aan.”

Waarom is de dialoog zo belangrijk? 
“Dialoog is essentieel, want samen bereiken we meer dan alleen. Maar 
het is belangrijk dat we de dialoog op basis van de juiste feiten voeren. 
Want voor je het weet, hangt er een negatieve teneur over alles wat met 
chemie te maken heeft. Chemie is overal, net als de verf en inkt die onze 
leden produceren. Daarom is het essentieel dat we het complete verhaal 
over onze sector over de bühne krijgen. Om te voorkomen dat er ongeba-
lanceerde keuzes worden gemaakt en dat de sector voor onaangename 
verrassingen komt te staan. Het verhaal vertellen we onder meer in de 
korte films die de VVVF dit jaar heeft laten maken voor de leden. Elke 
film kent een apart thema: kleur, duurzaam, bescherming en zorg. In één 
tot twee minuten nemen de films de kijker mee langs verschillende toe-
passingen van verf en inkt en de taak die ze daarbij vervullen. Maar ook 
tijdens het evenement Masters of Maintenance in het najaar, hebben we 
volop de gelegenheid om het verhaal over de sector uit te dragen.”

‘Ons bestaansrecht is het leveren 
van producten waar consumenten 
en schilders tevreden mee zijn’
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Optimale service, voortaan altijd met één scan geregeld. Lees gewoon  

met uw telefoon de QR-code op onze nieuwe SCHÜTZ TICKET SERVICE-sticker  

uit. Zo komt u direct op de website van het SCHÜTZ-servicestation voor uw  

regio, waar alle contactmogelijkheden in één oogopslag te zien zijn. Online,  

per mail of telefonisch: met één vingertik kunt u uw IBC’s laten ophalen.

Ontdek alle voordelen van de SCHÜTZ TICKET SERVICE: 

www.schuetz.net/ticket

NU NOG SNELLER TERUG!
WERELDWIJD INZETBAAR –

 Wereldwijde inname en ecologisch  
 verantwoorde reconditionering van IBC’s 

 Kosteloze service volgens onze  
 retourvoorwaarden 

 Ook voor minimale aantallen,  
 in veel regio’s vanaf 1 stuk 

 IBC’s worden binnen enkele  
 werkdagen opgehaald 


